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Shkreli za kratami
FBI zatrzymało Martina Shkrelego, który zasłynął podwyż-
szeniem o ponad 5000 procent ceny daraprimu, leku na HIV. 
Shkreli zyskał miano najbardziej znienawidzonego człowieka 
w internecie, po tym jak kupił prawa do daraprimu. To lek 
stosowany u osób z osłabionym układem immunologicznym, 
m.in. z powodu zakażenia wirusem HIV. Jego koncern Turing 

Pharmaceuticals podniósł cenę leku aż 55-krotnie – z 13,50 USD do 750 USD. 
Shkrelemu zarzuca się fałszowanie bilansu finansowego w firmie biotechno-
logicznej Retrophin, którą założył w 2011 r. Miała ona być wykorzystywana do 
spłaty wierzycieli niezwiązanych biznesowo z koncernem.
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Emilewicz rozda karty przemysłowi farmaceutycznemu
Nowym wiceministrem rozwoju (dawniej gospodarki) odpo-
wiedzialnym za departament innowacji i przemysłu, a więc 
m.in. za los branży farmaceutycznej, została Jadwiga Emi-
lewicz. Urodziłam się w Krakowie. Dzieciństwo w latach 80. 
wspominam jako czas zabaw w noża, harcerskich wypraw 
i przyjaźni, sklepu wielobranżowego „Hermes” z piramidami 

z przecieru pomidorowego Łowicz. Ze smutnym panem w kwadratowych słonecz-
nych okularach, który zabrał Teleranek, wyłączył prąd i zabił ks. Popiełuszkę – 
pisze o sobie nowa wiceminister. W 2009 r. podjęła się misji stworzenia w Kra-
kowie pierwszego muzeum poświęconego okresowi PRL. W resorcie rozwoju 
będzie się zajmować innowacjami i współpracą z sektorem farmaceutycznym.
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Carter pokonał raka
Wszystko wskazuje na to, że Jimmy Carter wygrał walkę 
z chorobą nowotworową. Poinformował, że jego organizm 
jest wolny od komórek rakowych. Zakomunikował to pod-
czas spotkania z uczestnikami szkółki niedzielnej w kościele 
baptystów w Plains w stanie Georgia. – W ubiegłym tygodniu 
przeszedłem badania i lekarze nie znaleźli w mózgu żadnych 

komórek nowotworowych – powiedział były prezydent USA. O swojej chorobie 
Jimmy Carter poinformował opinię publiczną w sierpniu.
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PLAN ŁANDY: JAK OSIĄGNĄĆ 
OBNIŻKI PRZEZ PODWYŻKI
Podwyższymy ceny nominalne leków, za to będzie-
my obniżać tzw. ceny efektywne. Nie straci ani NFZ, 

ani pacjenci, za to powstrzymamy wywóz leków – tak w skrócie brzmi 
plan Krzysztofa Łandy, wiceministra zdrowia. Podwyższyć ceny, by je ob-
niżyć? Czy to możliwe? Zdaniem ministra – owszem. Znamy to choćby 
z rynku telefonów komórkowych. Warte kilkaset złotych aparaty kupu-
jemy za symboliczną złotówkę, w zamian decydując się na długotrwały 
abonament. Podobnie ma działać mechanizm dzielenia ryzyka refun-
dacyjnego między Ministerstwo Zdrowia a firmy farmaceutyczne. Gdy 
minister umówi się z firmą na zakup po pełnej cenie 100 tys. dawek 
leku, a rzeczywiste zapotrzebowanie na ten lek wyniesie 150 tys. dawek, 
brakujące 50 tys. producent dostarcza na własny koszt. W efekcie rze-
czywisty koszt jednej dawki znacznie spada.
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Tombarkiewicz nowym
wiceministrem zdrowia

Marek Tombarkiewicz, 
dyrektor Szpitala Po-
wiatowego w Staszo-
wie, został wicemi-
nistrem zdrowia. Jest 
specjalistą w  dzie-
dzinie anestezjologii 

i intensywnej terapii oraz medycyny 
ratunkowej. Był ordynatorem szpital-
nego oddziału ratunkowego Szpitala 
Specjalistycznego w Końskich. Od 
2007 r. jest dyrektorem Szpitala Po-
wiatowego w Staszowie, a od 2006 r. 
konsultantem wojewódzkim w dzie-
dzinie medycyny ratunkowej.
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Oleński i Urban  
we władzach PFSz

W skład zarządu PFSz 
został powołany Dariusz 
Oleński (na zdjęciu), dy-
rektor Wojewódzkiego 
Szpitala Specjalistyczne-
go w Białej Podlaskiej. 
Radę naczelną federacji 

wzmocni Tadeusz Urban. Dariusz Oleń-
ski to ceniony menedżer i działacz me-
dyczny – niedawno zorganizował Pol-
sko-Białoruski Szczyt Zdrowia. Tadeusz 
Urban jest prezesem Szpitala Specjali-
stycznego w Zabrzu, a także prezesem 
Śląskiego Związku Pracodawców Za-
kładów Opieki Zdrowotnej. 

Fo
t. 

J. 
O

rz
ec

ho
w

sk
i/

A
ge

nc
ja

 G
az

et
a

Radziwiłł zajmie się także 
górnikami i rolnikami

Nowy minister zdro-
wia otrzymał dodat-
kowe pozaresortowe 
obowiązki. Prezydent 
powołał go w skład 
Rady Dialogu Spo-

łecznego, która ma się zajmować pro-
wadzeniem konsultacji i negocjacji 
ze wszystkimi grupami społecznymi, 
na przykład z górnikami, rolnikami. 
Rada Dialogu Społecznego zastąpiła 
Komisję Trójstronną.
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Mariusz Łapiński za kratami
Centralne Biuro Antykorupcyjne zatrzymało Mariusza Łapińskiego, byłego ministra zdrowia, który 
sprawował tę funkcję od 2001 do 2003 r. Zatrzymanie było związane z działalnością Centrum Inżynierii 
Biomedycznej Wojskowej Akademii Technicznej, którego szefem jest Łapiński. 
– Potwierdzam, że prowadzimy sprawę dotyczącą wręczania i przyjmowania korzyści majątkowych – 
powiedział rzecznik białostockiej prokuratury apelacyjnej, która nadzoruje śledztwo.
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Chirurg amator
Były już ordynator chirurgii w szpitalu w Tomaszowie Lubel-
skim pozwalał synowi – studentowi fizjoterapii – na uczest-
nictwo w operacjach. Obaj odpowiedzą przed sądem za 
narażanie na niebezpieczeństwo życia i zdrowia pacjentów. 
Rzecz działa się w 2013 r. i wypłynęła dzięki anonimowemu 
donosowi pracowników szpitala. Oskarżali oni ordynatora 

o mobbing, wyśmiewanie i poniżanie. Te zarzuty się nie potwierdziły, ale wy-
szło na jaw, że 19-letni syn ordynatora podczas wakacyjnych praktyk w szpitalu 
wielokrotnie uczestniczył w operacjach prowadzonych przez ojca. Dyrekcja dys-
cyplinarnie zwolniła ordynatora, a sprawa trafiła do prokuratury.
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Ukraina nagrodziła Zembalę
Marian Zembala, były minister zdrowia i wieloletni dyrektor 
Śląskiego Centrum Chorób Serca w Zabrzu, został uhonorowa-
ny nagrodą im. Amosowa przyznawaną przez Akademię Nauk 
Medycznych Ukrainy. Ukraińscy naukowcy docenili wkład 
wybitnego kardiochirurga w rozwój medycyny sercowo- 
-naczyniowej na Ukrainie oraz pomoc w rozwoju klinicznym, 

naukowym, szkoleniowym i organizacyjnym nowoczesnej kardiochirurgii w tym 
kraju.
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Pinkas tworzy idealny model drożdżówki
Zakaz sprzedawania śmieciowego jedzenia w szkołach 
zostanie utrzymany, jednak bułki wykonane według spe-
cjalnego przepisu wrócą do szkół. Nad przepisem pracuje 
Jarosław Pinkas, wiceminister zdrowia. Jak ma wyglądać i co 
zawierać idealna drożdżówka? – Pozbawiona oleju palmo-

wego i o niskiej zawartości cukru, za to z dużą zawartością owoców w środku 
– to idealny model – mówił Jarosław Pinkas.
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ZALEWSKA DO RADZIWIŁŁA: POPRACUJMY RAZEM
– Trzeba zbudować całościowy program poprawy zdrowia 
i sprawności fizycznej uczniów, na który złożą się działa-
nia w różnych obszarach – apeluje Anna Zalewska, mi-
nister edukacji narodowej. Deklaruje chęć współpracy 
z resortem zdrowia. Zalewska podkreśliła, że poprawa 
zdrowia i sprawności fizycznej polskich uczniów wyma-
ga opracowania całościowego programu. – Trzeba na 

przykład zlikwidować absurdalne zapisy rozporządzenia, które wszystkim ko-
jarzy się jedynie z drożdżówkami, i zacząć naprawdę mówić o zdrowym żywie-
niu. To trzeba przedyskutować z ministrem zdrowia i dietetykami – mówiła.
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Syczewska załatwiła  
sto milionów
Instytut „Pomnik – Centrum Zdrowia 
Dziecka”, kierowany przez Małgorzatę 
Syczewską, otrzyma 100 mln zł. Pie-
niądze przekaże Ministerstwo Skarbu 
Państwa. Zostaną one przeznaczone 
przede wszystkim na restrukturyzację 
zadłużenia, którego skala mogłaby 
zagrozić sprawnemu funkcjonowaniu 
placówki. Wsparcie będzie stanowiło 
również wkład w realizację projektów 
infrastrukturalnych.

Marynika  
Woroszylska-Sapieha 
pożegnała się z Sanofi
Marynika Woroszylska-Sapieha, dyrek-
tor generalna i prezes zarządu Sanofi 
Polska, po ponad 10 latach kierowania 
grupą w Polsce rozstaje się z firmą.  
– Nadszedł czas, abym podjęła nowe 
wyzwania. Z wielką satysfakcją niemal 
przez 20 lat wraz z zaangażowanym 
i oddanym zespołem pracowników bu-
dowaliśmy silną pozycję Grupy Sanofi 
na krajowym rynku. Jestem dumna, 
zostawiając firmę w tak dobrej kon-
dycji i w tak dobrych rękach – mówi 
Woroszylska-Sapieha. Marynika Woro-
szylska-Sapieha jest związana z Grupą 
Sanofi od 1997 r. W chwili oddawania 
„Menedżera Zdrowia” do druku nie 
było wiadomo, dokąd skierowała swo-
je dalsze zawodowe kroki.
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